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علی لطیفی پیشکسوت باشگاه استقلال در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره 
حواشـی روزهای اخیر این باشـگاه و صحبت هایی که پیرامون نیمکت این 
تیم صورت گرفته است، گفت: »من هر حرفی می زنم فقط به خاطر استقلال 
است و به هیچ احدی فکر نمی کنم. صاحبان اصلی استقلال هواداران این 
تیم هستند. اینکه در حال حاضر جواد نکونام سرمربی است یا کس دیگری 
برای من مهم نیست. از دوران امیر قلعه نویی تاکنون در مصاحبه های مختلف 
دربـاره مربیـان متفاوتـی صحبـت کـردم و اصـلا این گونـه نبـوده کـه از یـک نفـر 
حمایت تمام قد انجام دهم یا شـخصی را کاملا بکوبم. اگر من از اسـتوری 
فرهاد مجیدی ناراحت شدم به خاطر این بود که من درباره هر مربی ای سعی 

کردم در زمانش نقد منصفانه کنم.« 

   هر بار دعوت مدیران را رد کردم تا نمک گیر نشوم!
وی ادامه داد: »در همه این سال ها جزء معدود کسانی بودم که وقتی مدیران مختلف 
لطـف داشـتند و بـرای جلسـه بـا پیشکسـوتان مـن را دعـوت می کردنـد جـز یـک مـورد 
از بقیـه عذرخواهـی کـرده و نرفتـم. جـواب مـن دربـاره علـت رد دعـوت نیـز ایـن بـود که 
ممکـن اسـت نمک گیـر شـوم و اگـر آن مدیـر اقـدام غلطـی در اسـتقلال انجـام دهـد، 
نمی توانم انتقاد کنم. اینها را گفتم که همه بدانند فقط استقلال برایم مهم است.« 

   منتقد نکونام هستم
اما بیاید ابزارش را بررسی کنیم

لطیفی درباره شـرایط اسـتقلال با جواد نکونام گفت: »من بیشـتر از هر کسـی درباره 
نکونام نقد کردم؛ به خصوص نیم فصل اول که با خطیر درگیر بود. آن زمان هم گفتم 
؛ چراکه  بازنده این اختلافات استقلال و هوادارانش هستند و بعد هم شخص خطیر
هواداران پشت نکونام بوده و هستند. من نمی گویم چه کسی مقصر این دعوا بود و از 
جزئیات هم خبر ندارم اما هر چه بود گذشته است. اگر الان بخواهیم درباره بحث 
فنی صحبت کنیم من صراحتا می گویم منتقد نکونام و سـبک بازی اش بودم اما 
باید ابزارش را بررسی کنیم. اگر این کار را انجام دهیم من خیلی رک می گویم من یا 

هر کس دیگری هم بود همان طوری بازی می کرد که استقلال نکونام بازی کرد.« 
لطیفی با انتقاد از کسانی که دائم از سبک بازی تدافعی نکونام انتقاد می کنند، 
گفت: »اگر استقلال در طول فصل درست به مانند بازی با پیکان در هفته آخر 
بـازی می کـرد و می باخـت همان هایـی کـه امـروز نقـد می کننـد آن زمان می گفتند 
او باید اخراج می شـد. در آن صورت حق هم داشـتند اما الان نه. بالاترین سـطح 
فوتبـال دنیـا را هـم ببینیـد همین گونـه اسـت، یـک تیـم ممکـن اسـت ابـزار لازم را 
نداشته باشد و مجبور شود به شکلی بازی کند که برخی دوست نداشته باشند. 
تیمی مثل منچسـتریونایتد در طول فصل در بسـیاری از بازی ها موقعیت های 
گلزنـی زیـادی داشـت امـا حـالا تـن هـاخ در آسـتانه اخـراج اسـت، چـون تیمـش بد 

نتیجه گرفت.« 

   آتیلا می توانست بین نکونام و خطیر پادرمیانی کند
پیشکسـوت اسـتقلال افـزود: »مـن اعتقـاد دارد در نیم  فصـل بایـد شـخصی کـه مـورد 
تایید دو طرف بود پادرمیانی  کرده و کاری می کرد اختلافات نکونام و خطیر کاهش 
یابد تا کسی امروز نگوید اگر اختلافات نبود استقلال قهرمان می شد. آتیلا حجازی 
به واسـطه اینکه نام حجازی را دارد و از خانواده ناصرخان عزیز اسـت، می توانسـت 
پادرمیانـی کنـد و ایـن دو فقـط و فقـط بـه احتـرام ناصر خـان کمـی کوتـاه می آمدنـد، 

هـر چـه بود گذشـت.« 

   نکونام باید بماند
لطیفـی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه آیـا او جـزء موافقـان ادامـه همـکاری اسـتقلال با 
، گفت: »او سه ساله قرار دارد اما اگر صادقانه نگاه کنیم باور  نکونام است یا خیر
من این است که او باید بماند. وقتی جواد 15 الی 16 ساله بود من در پاس بودم و 
ما خودمان او را به بزرگسالان آوردیم. یکی از مهم ترین و جذاب ترین شرایطی که 
نکونام دارد این اسـت که او به همراه پدر و خانواده اش واقعا اسـتقلالی هسـتند. 
ک مهمـی اسـت امـا می گویـم و می دانـم کـه جـواد بـا تمـام وجـود  نمی گویـم ایـن مـلا

عاشـق استقلال است.« 

   دور باطل استقلال سال هاست ادامه دارد
او بـا برشـمردن دلایلـش بـرای مانـدن جـواد نکونـام در اسـتقلال گفـت: »در یـک دهـه 
گذشـته فـارغ از تمـام حمایت هایـی کـه از سـوی دولـت از رقیـب صـورت می گرفـت، 
عاملی وجود داشت که باعث موفقیت پرسپولیس و ناموفق بودن استقلال شد. با 
آمدن برانکو پایه های تیمی در پرسپولیس شکل گرفت که در هر فصل شاید یکی 
دو بازیکن جدا و با همان کیفیت دو بازیکن به تیم اضافه می شدند. اما استقلال 
را نـگاه کنیـد. هـر سـال مربـی عـوض کـرده؛ مدیـر عـوض کـرده و تـا زمانـی کـه اینهـا بـه 
شـرایط سـکون برسـند بازیکنان جدا می شـدند و یک تیم دیگر بسـته می شـد. این 
دور باطـل سال هاسـت کـه در اسـتقلال ادامـه دارد. پرسـپولیس از زمـان برانکـو چنـد 

مربـی و بازیکـن عوض کـرده؟«

   تغییرات مداوم مدیران در هر 2 باشگاه
موجب فساد شده است

پیشکسـوت اسـتقلال کـه سـابقه حضـور در جام جهانـی را دارد، تاکیـد کـرد: »هیـچ 
مربـی در هیـچ کجـای دنیـا و در هیـچ باشـگاهی بـا چنیـن شـرایطی نمی توانـد موفـق 
باشـد. جـواد در شـرایطی کـه بازیکنانـی بـا کیفیـت متفـاوت نسـبت بـه رقبـا داشـت، 
توانست مدیریت شرایط را به خوبی انجام داده و هوشمندانه و البته با غیرت خود 
بازیکنـان تـا روز آخـر شـانس قهرمانـی داشـته باشـد. ایـن هنـر نکونـام بـود و بنابرایـن 
باید این فرصت به او داده شـود که با ابزار بهتر کار را ادامه دهد. هر مربی دیگری با 
ایـن شـرایط کاری در اسـتقلال بـود مـن ایـن حـرف را مـی زدم. همیـن تغییـرات مـداوم 
مدیر هم فساد گسترده ای در این باشگاه و حتی پرسپولیس ایجاد کرده بود. البته 
مـا مدیـران خـوب هـم در دو باشـگاه داشـتیم. خوشـبختانه در حال حاضـر مدیـری 
ماننـد آقـای شـهریاری آمـده کـه صبـای قـم را بـه یـک تیـم خـوب در لیـگ تبدیـل کرد. 
به لحاظ مالی هم شـرایط مطلوب شـده و بازیکنان و کادرفنی با فراغ بال می توانند 
جلو بروند. نکونام می گوید من با شرایطی که در تیمم داشتم موفق بودم. من کلاهم 
را قاضـی می کنـم کـه ببینـم درسـت می گویـد یـا نـه و وقتـی بررسـی می کنـم می بینـم او 
بازیکن نداشته است؛ شرایط به خاطر اختلافات سخت بوده و در چنین وضعیتی 

او بـا تیم هـای رقیـب سـایه بـه سـایه پیـش رفت.« 

   یک سری استراماچونی را هم فراری دادند!
ی  ی کـرد و بسـیار علـی لطیفـی گفـت: »اسـتقلال زمـان اسـتراماچونی زیبـا بـاز
پیشکسوتان هم پشت تیم بودند و نتیجه هم می گرفت. در این شرایط عزیزانی که 
بـه ظاهـر اسـتقلالی بودنـد تـا دیدنـد تیـم در حـال نتیجـه گرفتـن اسـت کاری کردند او 
فراری شـود. من متوهم نیسـتم اما می خواهم بگویم یک سـری شـرایط سال هاسـت 
که در اسـتقلال تکرار می شـود. بنابراین تاکید می کنم جواد نکونام باید حفظ شـود. 

مـا در دهـه گذشـته بابـت ایـن مسـائل آسـیب دیدیـم و نبایـد تکـرار شـود.« 
او ادامـه داد: »مـن سـال های سـال اسـت هیـچ ارتباطـی بـا نکونـام نداشـتم جـز یـک 
دیـدار سـر تمریـن. در لیـگ یـک هـم رقیـب هـم بودیـم امـا ارتباطـی باهـم نداریـم. مـن 
فقـط دربـاره جایـگاه جـواد نکونـام صحبـت می کنـم. در سـال های اخیـر فقـط زمـان 
قلعه نویی، دکتر غریب و نظری جویباری به شـکل درسـتی حمایت کردند که تیم 
قهرمان شـد. اگر آن زمان و بعد از ناکامی در قهرمانی با قلعه نویی در سـال اول این 
مدیـران او را برکنـار می کردنـد چـه می شـد؟ او هـم می رفـت. همـان اتفاقـی کـه بـرای 
منصوریان، مرفاوی و فکری افتاد برای او هم تکرار می شد. این مربیان به ظاهر ناکام 
بودنـد امـا بخـش مهـم و بزرگـی از شکسـت آنهـا بـه مدیریـت باز می گـردد، در حالی که 

مـا بایـد بـه آنهـا نیـز فرصـت می دادیم.« 

   3 گروه با ماندن نکونام مشکل دارند
لطیفی درباره کسـانی که منتقد نکونام هسـتند، یادآور شـد: »چند قشـر هسـتند که 
نمی خواهند نکونام بماند. یک دسته آنهایی که با خودش مشکل دارند و در واقع 
، افرادی هستند که با استقلال مشکل دارند  ماجرا غرض ورزی شخصی است. دو
و سـه، آن دسـته که علی رغم بی مشـکل بودن با اسـتقلال و نکونام از روی احسـاس 
گاهی و بدون داشتن مستندات مخالفت می کنند. نکونام یک سرمایه برای  و ناآ
استقلال است. مدیریت باید خودش را نشان داده و حمایت لازم را انجام دهد.« 

وی در ادامـه افـزود: »زمانـی کـه قلعه نویـی بـرای اولین بـار بـه اسـتقلال آمـد را بـا زمانـی 
کـه نکونـام بـه تیـم آمـد مقایسـه کنیـد. نمی خواهـم دربـاره توانایی هـای فنی صحبت 
کنـم امـا نکونـام وزنـه بزرگـی اسـت و بایـد اسـتفاده بهینـه از او صـورت گیـرد. بازیکنان 
بزرگ تر از قلعه نویی هم در استقلال بودند اما آیا هر کسی توانایی مربیگری مثل او را 
داشت؟ نکونام هم با کارنامه خوبی به استقلال آمد. او نساجی را به لیگ برتر آورده و 
با فولاد جام گرفته و در لیگ قهرمانان آسیا هم به نتایج خوبی رسیده؛ درباره شرایط 
دوران بازیگری نکونام هم که اصلا من نباید صحبتی انجام دهم و همه می دانند.« 

   آقای خانی! مگر فوتبال خانه خاله است؟!
ایـن کارشـناس فوتبـال ایـران دربـاره صحبت هایـی کـه عضـو پیشـین هیات مدیـره 
اسـتقلال بیـان کـرده، گفـت: »فوتبـال مگـر شانسـی اسـت؟ مگـر خانـه خالـه اسـت؟ 
اگـر صحبت هایـی کـه گفته انـد درسـت باشـد بایـد صـدر تـا زیـر فوتبـال ایـران را گل 
بگیرند و هر کسی که در آن مقصر است با محرومیت مادام العمر مواجه شود. این 

اتفاقـات در فوتبـال محـلات هـم رخ نمی دهـد.« 
پیشکسـوت باشـگاه اسـتقلال در ادامه افزود: »سـمیعی کارهای خوبی در باشـگاه 
انجام داده اما دوره ای که اختلاف خطیر و نکونام در اوج بود، نیازمند بودیم شخصی 
این دو را به هم نزدیک تر کند. موفقیت استقلال موفقیت هر دو نفر اینها بود. گفتم 
مـا از بـزرگان توقـع داشـتیم پادرمیانـی کننـد امـا نمی دانـم چـرا ایـن کار را نکردنـد. از آن 
سـو افراد داخل هیات مدیره و سـمیعی و حتی وزارت ورزش هم می توانسـتند این 
کار را انجـام دهنـد. اسـتقلال بـا اختـلاف 15 امتیـاز کـه نایب قهرمـان نشـده اسـت؛ 

فقـط یک امتیـاز بود.« 

   با رفتن قایدی و محبی در فاز هجومی فلج شدیم
لطیفی درباره تغییرات بازیکنان استقلال در فصول اخیر گفت: »شما نگاه کنید 
تیـم ایـن فصـل از نظـر تدافعـی واقعـا خـوب بـود؛ چراکـه بازیکنان خوبـی در اختیار 
داشـت اما در بعد هجومی واقعا فلج بودیم. بازیکنانی مثل قایدی و محبی را از 

دست دادیم و با وجود اینکه افرادی مثل بلانکو و ماشاریپوف هم کیفیت خوبی 
دارند اما به لحاظ نوع فوتبالی غیبت دو ستاره گذشته به تیم ضربه بزرگی زد. اگر 
نکونام بماند و بازیکنانی با خصوصیات محبی و قایدی به تیم اضافه شود حتما 
شـرایط تغییـر می کنـد. مـن هـم معتقـدم اسـتقلال هـم بایـد خـوب بازی کنـد و هم 
نتیجه بگیرد. از لحاظ نتیجه گیری تیم خارق العاده بوده اما در برخی بازی ها نیاز 
به بازیکنانی بود که نبوغ فردی داشته باشند که به کمک تیم بیایند. اگر نکونام 
ابزارش را داشت و بازی زیبایی ارائه نمی کرد خود من با شمشیر گردنش را می زدم. 
، رونالدو و مسی  با شرایطی که استقلال در آن قرار داشت حتی اگر گواردیولا، پرز
در تیم بودند هم نتیجه گرفتن شـدنی نبود. اختلاف مدیرعامل و سـرمربی شـبیه 
بـه ایـن اسـت کـه پـدر و مـادر بـا هـم مشـکل داشـته باشـند. در ایـن شـرایط بچه هـا 

هم نمی توانند کاری کنند. 

   وریا خودش را جای نکونام بگذارد!
ایـن چهـره دربـاره مصاحبـه وریـا غفـوری علیـه جواد نکونام گفت: »من خطاب به 
همـه، نـه وریـا می گویـم اختلافـات شـخصی را کنـار بگذاریـم. من بـرای وریا احترام 
زیـادی قائـل هسـتم؛ هـر چنـد ارتبـاط خاصـی بـا هـم نداریم، می دانـم او آدم خوبی 
اسـت امـا شـنیده ام کـه اختلافاتـی میـان ایـن دو نفـر وجـود دارد. مـن خواهشـم این 
است که وقتی نگاهش به استقلال است خوب را خوب ببیند و بد را بد. موضوع 
دیگر این اسـت که وریا باید خودش را جای سـرمربی تیم بگذارد که اگر خودش 
در چنیـن شـرایطی بـود چـه کاری انجـام مـی داد؟ مـن از بـازی هجومـی اسـتقلال 
زمـان سـاپینتو بارهـا تعریـف کـردم امـا در برهـه ای گفتـم رفتارهایـش به تیم آسـیب 
می زنـد و این گونـه هـم شـد و مـا دو قهرمانـی را به خاطـر رفتـار سـاپینتو از دسـت 
دادیـم. اینکـه به راحتـی بیاییـم و بگوییـم نکونـام خـوب نیسـت جـز آسـیب زدن 

چیز دیگری نیسـت.« 

   غفوری حرف خودش را هم نقض می کند
وی بـا خطـاب قـرار دادن هـواداران اسـتقلال گفـت: »چیـزی کـه مـن می بینـم ایـن 
اسـت که خط و خط دهی هایی صورت می گیرد. پشـت همه این خط دادن ها 
افـرادی هسـتند کـه می خواهنـد نکونـام را بزننـد و بـا اسـتقلال هـم مشـکل دارنـد و 
می خواهند خودشان بیایند. بحث من وریا غفوری نیست من فقط از او خواستم 
با احساسات تصمیم گیری و صحبت نکند. او واضح علت بد بودن نکونام برای 
مربیگری استقلال را بگوید؛ یعنی فنی صحبت کند. اگر حرف هایش منطقی و 
درست بود من هم کنارش و علیه نکونام می ایستم. همان طور که گفتم من فقط 

شنیده ام این دو از زمان حضور در فولاد با یکدیگر مشکل دارند.« 
ک قضـاوت  لطیفـی در ادامـه صحبت هـای خـود گفـت: »اگـر همـان فـولاد را مـلا
درباره نکونام در نظر بگیریم این تیم با این سرمربی یک مدعی بود، اما فولاد بدون 
نکونام با همان بازیکنان امسال کاندیدای سقوط بود. از جهت دیگر وریا می گوید 
اختلافـات بـه اسـتقلال ضربـه زد و ایـن نوعـی رد کـردن حـرف خـودش اسـت. مـن 
موافـق حرفـش هسـتم امـا وقتـی می گویـد اختلافـات لطمـه زده یعنـی جـواد نکونام 
کار سـختی داشـته و اگـر بنـا را بـر ایـن بگیریـم کـه 5 امتیـاز به خاطـر ایـن موضـوع از 
دسـت رفته با 2 امتیازش هم اسـتقلال قهرمان بود. نه فقط وریا بلکه هر شـخص 
دیگـری کـه مخالـف مانـدن نکونـام اسـت خیلـی شـفاف دلایـل فنـی را بگویـد و 

همه باهم صادق باشـیم.« 

   بی دلیل نقد کنم به استقلال خیانت کرده ام
پیشکسـوت باشـگاه اسـتقلال گفـت: »می دانـم اگـر نکونـام بـرود دور باطلـی کـه 
دشمنان به تیم ما تحمیل کرده اند، ادامه می یابد. این افراد می خواهند لطمه های 
گاه هسـتند و برخی از  گذشـته را به تیم ما بزنند. متاسـفانه بخشـی از منتقدان ناآ
دوست داران تیم هم اسیر احساسات شدند. تا زمانی که تیم شرایط مناسبی دارد 
و سـرمربی تیم، هر کسـی که می خواهد باشـد، با توجه به شـرایط، عملکرد خوبی 
دارد من به عنوان عضو کوچک باشـگاه بزرگ اسـتقلال پشـت او هسـتم. من خبر 
دارم کـه نکونـام 8 صبـح می آیـد و تـا 10 شـب در کمـپ اسـت و تمرکـزش را کامـلا 
روی تیم قرار داده. من اگر بخواهم بی دلیل نقد کنم به خودم، استقلال و نکونام 

خیانـت کـردم. اگـر تیـم بـد بازی کند سـرمربی را می کوبم.« 

   مربی جادوگر نیست و برای موفقیت نیاز به ابزار دارد
یکنـان تعیین کننـده  لطیفـی در پایـان بـا بیـان اینکـه نکونـام در اسـتقلال باز
ی چشـم مـن جـا دارنـد  یکنـان اسـتقلال رو یـادی نداشـت، گفـت: »تمـام باز ز
و واقعـا از صمیـم قلـب می گویـم کـه شـاهکار کردنـد و نتایـج خارق العـاده ای 
گفتـه بـودم  گرفتنـد امـا چنـد هفتـه قبـل وقتـی اسـتقلال هنـوز صـدر بـود 
یـاد اسـت. ایـن موضـوع فـارغ  احتمـال اینکـه پرسـپولیس از مـا پیشـی بگیـرد ز
یکنانـی داشـت کـه  از توانمندی هـای فنـی اسـت و معتقـدم پرسـپولیس باز
ی  تحمـل فشـار روزهـای آخـر و لحظـات حسـاس را داشـتند. پرسـپولیس بـاز
گر  آخـر افتضـاح بـود امـا تیـم نکونـام بهتریـن عملکـرد را مقابل پیکان داشـت. ا
یاد  یکنـان بین المللـی بیشـتری داشـت کـه تـوان تحمـل فشـارهای ز نکونـام باز
را داشـتند، یقیـن دارم ایـن اجـازه را نمی داننـد کـه تیـم از صـدر جـدول پاییـن 
یکـن خـلاق دارد؛ مربـی جادوگـر  ی زیبـا نیـاز بـه باز بیایـد. هـر تیمـی بـرای بـاز

نیسـت و بـرای موفقیـت نیـاز بـه ابـزار دارد.« 

انتقاد علی لطیفی از وریا غفوری: نقد بی دلیل خیانت به استقلال است

نکونام ابزار داشته باشد و خوب بازی نکند
خودم گردنش را می زنم

حسن یزدانی بازگشت موفقیت آمیزی به کشتی 
داشت و فقط حریفانش را شکست نداد

پیروزی در بوداپست و تهران
حسن یزدانی با قهرمانی در رقابت های کشتی آزاد تورنمنت رنک دار 
مجارستان، موفق شد طبق چرخه انتخابی تیم ملی، به عنوان نماینده ایران 
در وزن 86 کیلوگرم رقابت های المپیک 2024 پاریس انتخاب شود. یزدانی 
که در سه مبارزه قبلی خود راموس از پورتوریکو )13 بر 2( و ایشیگورو از ژاپن 
( را شکست داد در  )12 بر 2( و عظمت دولتبیکوف از قزاقستان )10 بر صفر
فینال رودرروی هیدلای، نفر دوم آمریکا در این وزن قرار گرفت و با نتیجه 
12 بر 2 پیروز شد تا به مدال طلا برسد. نفر اول کشتی آمریکا در وزن 86 
کیلوگرم، آرون بروکس است که در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی این کشور 
توانست دیوید تیلور را از پیش رو بردارد. به این ترتیب یزدانی که پس از عمل 
جراحی سنگین روی کتف آسیب دیده اش ماه ها از تشک دور بود بازگشتی 
پرقدرت به میادین داشت و با توجه به اعلام فدراسیون کشتی که موفقیت 
ک انتخاب نفر اعزامی به المپیک 2024 قرار داده بود  در این تورنمنت را ملا
حالا باید یزدانی را نماینده 86 کیلوگرم ایران در این تورنمنت مهم دانست و 
باید دید پادشاه می تواند در غیاب دیوید تیلور دومین طلای المپیک خود 

را بر گردن بیاویزد یا نه.

پائز پس از 7 شکست از تیم ملی ایران اخراج شد

فدراسیون والیبال
در بن بست خودساخته

فدراسیون والیبال پس از هفتمین شکست پیاپی تیم ملی ایران در 
رقابت های لیگ ملت ها تصمیم گرفت موتا پائز را که به تازگی به عنوان 
سرمربی تیم انتخاب شده بود اخراج کرده و موقتا پیمان اکبری را به جای 
او منصوب کند. سایت فدراسیون والیبال با اعلام این خبر نوشت: »در پی 
نتایج ضعیف تیم ملی والیبال کشورمان در هفت مسابقه لیگ ملت های 
والیبال 2024 و عدم استفاده بهینه از پتانسیل بازیکنان والیبال کشورمان و 
با توجه به اهمیت حفظ شخصیت و اعتبار تیم ملی والیبال در میادین 
، سرمربی  بین المللی، سیدمیلاد تقوی رئیس فدراسیون پس از جلسه با موتا پائز
تیم ملی و جمعی از کارشناسان فنی، این مربی برزیلی - فرانسوی را از سمت 
سرمربیگری تیم ملی ایران برکنار و پیمان اکبری را تا پایان مسابقات لیگ 
ملت های والیبال به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب کرد.« نکته قابل توجه 
اینکه فدراسیون والیبال پس از مدت ها وقت کشی و تعلل برای انتخاب 
سرمربی تیم ملی درنهایت پائز را انتخاب کرد که در همان برهه نیز کارشناسان 
معتقد بودند این مربی با توجه به اینکه سابقه کار در تیم های ملی را ندارد 
نمی تواند گزینه مناسبی برای تیم ایران باشد. به خصوص که تیم ملی در 
مقطع بسیار حساسی قرار داشت و به دنبال این بود که سهمیه المپیک 2024 
را کسب کند اما درنهایت نه تنها با انتخاب عجیب فدراسیون نشینان این 
اتفاق رخ نداد بلکه تیم ما با 7 شکست پیاپی روندی بسیار ضعیف را در 
لیگ جهانی طی کرد و حتی این نگرانی وجود دارد که شاید فرصت حضور 
در دوره های بعدی این رقابت ها را از دست بدهد. حالا فدراسیون والیبال 
و رئیس تازه انتخاب  شده اش باید به دنبال جبران این اشتباه و انتخاب 

مربی نامدارتر و بهتری برای تیم ملی باشند. 

استقلالی ها برای تمدید قرارداد بازیکنان دست به  
کار شدند

هدف اول؛ چشمی
تیم فوتبال استقلال برای فصل جدید رقابت های لیگ برتر و همچنین 
حضور پرقدرت در لیگ نخبگان آسیا که حدود 3 ماه دیگر آغاز می شود از 
همین حالا کار خود را برای بستن تیمی مقتدر و منسجم آغاز کرده است. بر 
همین اساس نیز طی روزهای اخیر به این موضوع اشاره کردیم که قرارداد 12 
بازیکن استقلال )البته به همراه مهرداد محمدی( با این تیم به پایان رسیده و 
در صورتی که اقدام خاصی برای تمدید قرارداد با این دسته از افراد نشود مطمئنا 
در آینده نزدیک این تیم با چالش جدید و جدی دیگری مواجه خواهد شد. 
یکن  نکته قابل توجه اینکه در بین تمدیدی های استقلال نام چند باز
ملی پوش و مطرح از جمله اسامی بازیکنانی مانند حردانی، جلالی و چشمی 
دیده می شود که براساس شنیده های »فرهیختگان« گویا نام روزبه چشمی 
به عنوان اولین هدف مدنظر مدیران و کادرفنی این باشگاه قرار گرفته و 
قرار است به زودی در این زمینه مذاکرات لازم انجام شده تا طرفین هر چه 
سریع تر به توافق برسند. گفتنی است چشمی در فصل گذشته یکی از ارکان 
موفقیت های استقلال در میدان محسوب شده و به نوعی عصای دست 

نکونام در زمین مسابقه به شمار می رفت.

تصمیم  مسئولان باشگاه پرسپولیس

گولسیانی و امیری کنار گذاشته 
می شوند؟

شنیده می شود مسئولان باشگاه پرسپولیس به این نتیجه رسیده اند که 
قرارداد گئورگی گولسیانی و وحید امیری را تمدید نکنند. این در حالی 
است که اوسمار در لیست خروجی 5 نفره ای که به باشگاه داد نام این 
دو بازیکن را در آن قرار نداده بود. در مورد گولسیانی گفتنی است که 
مسئولان باشگاه پرسپولیس در تابستان گذشته هم تمایلی برای تمدید 
قرارداد با مدافع گرجستانی نداشتند و اعتقادشان این بود که مرتضی 
پورعلی گنجی و محمدحسین کنعانی زادگان زوج خوبی برای خط دفاع 
تیم شان هستند و بازیکنانی مثل فرجی و نعمتی هم ذخیره های خوبی 
برای آنها خواهند بود که یحیی گل محمدی با این مساله مخالفت کرده 
و خواستار حفظ گولسیانی در تیمش شد. تصمیمی که باعث شد 
، از دست دادن پورعلی گنجی، گولسیانی  پرسپولیس در طول فصل بعد از
را در اختیار داشته باشد. بازیکنی که به مانند دو فصل پیش این فصل 
هم نقش مهمی در قهرمانی تیمش داشت و گل قهرمانی سرخپوشان را 
نیز در بازی آخر به ثمر رساند. اما اینکه چرا مسئولان باشگاه پرسپولیس 
موافق حفظ او نیستند به خاطر قرارداد دلاری او است که وی را تبدیل به 
گران ترین بازیکن تیمش می کند. قرارداد فصل گذشته گولسیانی حدود 
550 هزار دلار بود که این قرارداد برای فصل آینده طبیعتا با 25 درصد 
افزایش همراه خواهد بود. در همین راستا مسئولان باشگاه پرسپولیس 
اعتقاد دارند قرارداد سنگین گولسیانی می تواند تاثیر زیادی در پر شدن 
سقف قرارداد این باشگاه بگذارد. در حالی که اوسمار و یحیی نظرشان 
در مورد گولسیانی این بود که داشتن بازیکنی در این سطح خیلی بهتر 
از این است که سه بازیکن معمولی در پست او داشته باشند. در مورد 
وحید امیری نیز مسئولان باشگاه نظرشان این است که او را از لیست 
بزرگسالان خود خارج کرده و علی علیپور را جایگزین کنند. مساله ای که 
اوسمار مخالف آن است، از این جهت که امیری جدا از توانایی های 
فنی، از نظر اخلاقی و تلاش در زمین مسابقه یک الگو برای همبازیانش 
است و مهم تر از آن در مواقع مختلفی توانسته حاشیه های رختکن 
تیمش را به عنوان یک لیدر و کاپیتان جمع کند. اگر قرار باشد اوسمار 
در پرسپولیس بماند که احتمالش خیلی کم است، او مخالف جدایی 
هر دو بازیکن تیمش است اما در صورت جدایی او شانس سرخپوش 

ماندن آنها تا حد زیادی کاهش پیدا خواهد کرد.

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش


